



السيرة الذاتية والعلمية

الاسم : قتيبة محمد مجيد الحاجم

اللقب العلمي : استاذ دكتور بالامر الجامعي 1467 في 2017/2/19م - الجامعة
المستنصرية

الحالة الاجتماعية : متزوج ولي خمسة اولاد

محل وتاريخ الولادة : بغداد الكرخ 1961م

العنوان الوظيفي : تدريسي - كلية الاداب - الجامعة المستنصرية - قسم التاريخ

التحصيل العلمي : دبلوم تربية معهد اعداد المعلمين - وزارة التربية / 1983م

• بكالوريوس في التاريخ بتقدير جيد جداً - كلية التربية ابن رشد - جامعة
بغداد - 1998م

• ماجستير اداب في التاريخ الاسلامي بتقدير جيد جداً - كلية التربية ابن
رشد - جامعة بغداد 2000م بالامر الجامعي 22264 في 2000/12/25م

• دكتوراه فلسفة في الدراسات التاريخية بتقدير جيد جداً . المعهد العالي
للدراسات السياسية والدولية - الجامعة المستنصرية بالامر الجامعي
2510 في 2006/2/12م

موضوع رسالة الماجستير : ثقافة الخلفاء في العصر العباسي الاخير 512 -
656هـ / 1118 - 1258م .

موضوع اطروحة الدكتوراه : الحياة الاجتماعية في مصر في كتب البلدانيين العرب .

الاختصاص العام : التاريخ الاسلامي

الاختصاص الدقيق : عباسي - تاريخ مصر الاسلامية

عدد سنوات الخدمة : 30 سنة

عدد سنوات الخدمة الجامعية : 20 سنة

البريد الالكتروني : Dr.qatiba@gmail.com

Q929@uomustansiriyah-edu-iq

موبايل : 07703412665

Biographical and scholarly



Name: Qutaiba Muhammad Majeed Al-Hajem

Academic title: Professor at University Order 1467 on 19/2/2017 - Al-Mustansiriya University

Marital Status: Married and has five children

Place and date of birth: Baghdad Al-Karkh, 1961

Job title: Teaching - College of Arts - Al-Mustansiriya University - Department of History

Academic achievement: Diploma of Education, Institute of Teacher Education - Ministry of Education / 1983 AD

- **Bachelor's degree in history with a grade of very good - Ibn Rushd College of Education - University of Baghdad - 1998 AD**

- **Master of Arts in Islamic History with a grade of very good - Ibn Rushd College of Education - University of Baghdad 2000 AD in university order 22264 on 25/12/2000**

- **Doctor of Philosophy in Historical Studies, grade is very good. The Higher Institute for Political and International Studies - Al-Mustansiriya University, University Order 2510, 12/2/2006 AD**

Master's thesis topic: The culture of the caliphs in the last Abbasid era 512-656 AH / 1118-1258 CE.

PhD thesis topic: Social life in Egypt in the books of Arab countrymen.

General jurisdiction: Islamic history

Detailed specialty: Abbasi - History of Islamic Egypt

Years of service: 30 years

Number of years of university service: 20 years

Email: Dr.qatiba@gmail.com

Q929@uomustansiriyah-edu-iq

Mobile: 07703412665